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Emne Landsbylaugsmøde i DSG 

Dato 25. januar - kl. 19.30 

Sted Hos Frøken Jensen 

Indkaldte Helle Johannsen, Roy Hansen, Rudi Cargnelli, Erik Sørensen, Tina Møller Toft, Jens 
Christensen, Irene Lorenzen,  

Fraværende/afbud Irene Lorenzen 

Møde indkaldt af Rudi Cargnelli 

Mødereferent Tina Toft 

Referat til Alle 

Næste møde dato Aftales  
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  Beskrivelse 

1 Godkendelse af referat og 
kommentarer 

Havetraktor: Nøglen administreres af Jens. Der slås jævnligt græs på 
området ved Østerballe og de andre grønne områder skal også inddrages. 
Legepladsforeningen fastlægger retningslinjer for brugen af den. 
Bænk i Gammelgab: Kommunen har i mellemtiden sat en bænk op nede 
ved vandet. 
Mødet med Frode Sørensen: Frode er ikke længere formand, Aase 
Nygaard overtager posten. Roy følger op på projektet løbende. 
Drøftelser vedr. hjemmesiden/Facebook: Retningslinjer er under 
udarbejdelse og vil komme på Facebook når de er klar. 
Landsbymesse: Forslag om at det afholdes i efteråret, der arbejdes videre 
på det. 

2 Konstituering Landsbylauget konstitueres således: 
Formand: Rudi Cargnelli 
Næstformand: Jens Christensen 
Kassér: Roy Hansen 
Sekretær og webmaster: Tina Møller Toft 
Medlemmer: Erik Sørensen  
Suppleanter: Helle Johannsen og Irene Lorenzen 

3 Nyt om cykelstien Der er afholdt møde med lodsejerne. Der var drøftelser omkring om 
placeringen er korrekt eller om den kan ligge på banestrækningen hele 
vejen. Roy har modtaget referat og efterspurgt status. Ud fra mødet med 
lodsejerne, ønsker kommunen at sende det tekniske udvalg ud og 
undersøge jorden igen.  

4 Landsbybussen Landsbybussen bliver ikke brugt så ofte længere. Der er møde igen den 30. 
januar 17.30 på Alsion omkring næste step i 2,0 Bus, hvor man skal kigge 
på andre muligheder for brugen af offentlige transportmidler. Roy deltager 
og andre må også deltage. 

5 Beretning fra Helle om 
tiltagene på Broagerland 
mm. 

Der foreslås forskellige projekter som bl.a. nedsat hastighed. 
Udviklingsforum har afholdt møde, der er stor fokus på bymidten og 
kommet mange bud på hvordan den kan udvikles med forslag om p-plads, 



gågade, bedre fliser, cafémiljø og legeplads. 
Andre idéer er omkring erhverv, bosætning og tilflyttere, der er stadig 
fokus på turisme, natur og ro.  
Der er ønske gadelys ved Vemmingbund, hestekørsel, skiltning i forhold til 
mountainbikes på Gendarmstien. 
Cykelfærgen i Brunsnæs er der håb om at bliver etableret i juni 2018 – dog 
i første omgang som dieselfærge indtil en solcellefærge er klar. Der er 
planer om fire afgange om dagen og prisen forventes at blive 50 kr. pr. vej. 
Man ønsker også at åbne Brunsnæs og Vemmingbund kro igen. 
 
Roy har deltaget i Landsbyforum, årsmødet afholdes den 5. april 2018. 
22. april 2018 er der officielt ren by dag, vi afventer hvornår det bliver 
afholdt i DSG byerne. Skulpturerne udskiftes i foråret 2018, der forventes 
ikke at komme en ny i Gammelgab. Landdistriktsudviklingspuljen forventes 
at forhøjes til 1 mio. kr. som kan søges. Der er forslag om at der evt. kan 
søges penge til et ”prøvehus” i Økosamfundet hvis de er interesseret i det.  
Landdistriktsudvalgets medlemmer fortsætter og der forventes at holde 
møde igen i midten af februar. 
Der arrangeres tur til folkemødet på Bornholm igen. Der forventes at der 
sendes to busser afsted. Landsbybussen er booket til det. 
Roy har foreslået de andre landsbylaug at samtlige landsbylaug laver nogle 
genkendelige pæle i samme farve med en QR kode i toppen. QR koden skal 
indeholde informationer fra landsbylaugene. 

6 Nyt om fællesanlæggene 
og nye tiltag 

Der arbejdes på en fælles romantisk spiseaften på Frøken Jensen hvor 
børnene kan se film i Klubhuset imens. 

7 Evt.  

 


